

Investor Statement of Support for the Resource Revenue Transparency Working Group

The undersigned institutions, representing over C\$ 362 billion in assets under management, are writing to show our support for the ongoing work of the **Resource Revenue Transparency Working Group**¹. Formed by the Mining Association of Canada, the Prospectors and Developers Association of Canada, Publish What You Pay-Canada, and the Revenue Watch Institute, this proactive collaboration aims to create a framework for the disclosure of payments to governments by Canadian extractive industry companies operating domestically or internationally.

As Canadian investment institutions with exposure to mining and oil and gas companies, we believe that transparency on payments by extractive industry companies to host governments is an important contributor to good governance and sustainable development in resource-rich countries, which in turn benefits companies and their investors. Further, this transparency provides investors with useful information to effectively assess and address portfolio risks related to different jurisdictions.

We strongly support the multi-stakeholder nature of this collaboration, and believe that the inclusion of both industry and civil society members will lead to a robust framework that will ultimately strengthen the Canadian extractive industry's social license to operate while also helping to facilitate sustainable development in host countries. We look forward to the outcome of the working group and anticipate that government policymakers and securities regulators will be equally interested.

Contacts:

Jamie Bonham
Manager, Extractives Research & Engagement, NEI Investments
jbonham@NEIinvestments.com 604-742-8328

François Meloche
Extra Financial Risk Manager, Batirente Inc.
Francois.meloche@batirente.qc.ca 514-525-5740 (2324)

¹ <http://www.pwyp.ca/en/issues/transparency-working-group>

Déclaration des investisseurs en appui au Groupe de travail sur la transparence dans les industries extractives

Les institutions soussignées, qui représentent plus de 362 milliards \$ CAN d'actif sous gestion, souhaitent démontrer leur appui au **Groupe de travail sur la transparence dans les industries extractives**². Formé par l'Association minière du Canada, l'Association canadienne des prospecteurs et entrepreneurs, Publiez ce que vous payez-Canada et le Revenue Watch Institute, ce groupe vise à établir un cadre de divulgation des montants versés aux gouvernements par les entreprises extractives canadiennes ayant des activités au Canada ou à l'étranger.

En tant qu'investisseurs institutionnels canadiens participant aux secteurs minier, pétrolier et gazier, nous croyons que la transparence des paiements effectués par les compagnies extractives à des gouvernements hôtes contribue de manière importante à la bonne gouvernance et au développement durable des pays pourvus de richesses naturelles et qu'elle bénéficie tout autant aux sociétés ouvertes et à leurs investisseurs. De plus, une telle divulgation fournit aux investisseurs de l'information utile à l'évaluation des risques présents dans différents pays.

Nous soutenons fortement le caractère multipartite de cet effort commun et jugeons que la participation de l'industrie et de la société civile fournira un cadre solide permettant aux industries extractives canadiennes d'améliorer leur capacité à obtenir l'acceptabilité sociale tout en favorisant le développement durable des pays hôtes. Nous attendons avec grand intérêt les résultats des travaux du groupe de travail et anticipons que les législateurs et les autorités en valeurs mobilières y porteront également attention.

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

François Meloche
Gestionnaire des risques extra-financiers, Batirente
Francois.meloche@batirente.qc.ca 514-525-5740 (2324)

Jamie Bonham
Chef, Recherche et Engagement sur les industries extractives, NEI Investments
jbham@NEIinvestments.com 604-742-8328

² <http://www.pwyp.ca/en/issues/transparency-working-group>

Signatories – Signataires

The Investor Statement of Support for the Resource Revenue Transparency Working Group is endorsed by:

Les investisseurs suivants souscrivent à la Déclaration des investisseurs en appui au Groupe de travail sur la transparence dans les industries extractives:

Brian Minns
Sustainable Investment Specialist
Addenda Capital Inc.

Stéphane Corriveau
Président, directeur principal
AlphaFixe Capital Inc.

Daniel Simard
Coordonnateur général
Bâtirente

Doug Pearce
Chief Executive Officer & Chief Investment Officer
BC Investment Management Corporation (bcIMC)

Susan Lambert
President
BC Teachers' Federation

Karen Shoffner
President
Castellum Capital Management

Susan Heard
President
Evangelical Lutheran Foundation of Eastern Canada

Matthias Beer
Senior Analyst, Governance and Sustainable Investment
F&C Investments

Mario Tremblay
Vice-président - Affaires publiques et corporatives
Fonds de solidarité FTQ

Katherine Smail
Executive Director
Glasswaters Foundation

Vital Proulx
President & Chief Investment Officer
Hexavest

Nathan Gilbert
Executive Director
Laidlaw Foundation

David Levi
President and Chief Executive Officer
Matrix Asset Management

Gary Hawton
Chief Executive Officer
Meritas SRI Funds

Christian Godin
Senior Vice President, Head of Equities
Montrusco Bolton Investments Inc.

Robert Walker
Vice President, Ethical Funds and ESG Services
NEI Investments

Susan Marshall
Congregational Leader
Our Lady's Missionaries

Louis Langlois
Directeur des placements, du contrôle et de la comptabilité
Régime de retraite de l'Université du Québec

Peter Chapman
Executive Director
Shareholder Association for Research and Education

Stephen Whipp
Senior Financial Advisor
Stephen Whipp Financial

Kevin Leonard
Executive Director
The EJLB Foundation

Erik Mathieson
Chief Financial Officer
The United Church of Canada

Karen Gleeson
Treasurer
Ursuline Sisters of Chatham

Fay Edmonds
President
Youville Provident Fund, Inc.
